
Referat SFO forældrerådsmøde 

Tranbjergsskolen 

31.01.2023 - Kl. 17:00 - 19:00  

 

 

Tilstede: Benny, Henrik, Hanne, Jette, Lise, Laura, Christian, Helene, Solveig og Sarah. 

Fraværende: Mads 

Referent: Sarah 

 

Godkendelse af referat fra sidst 

Godkendt 

 

Funktion i SFO Forældrerådet v/ Benny 

- Beskrivelsen af hvordan SFO-forældrerådet fungerer 

Vejledning til arbejde i SFO-forældreråd i Aarhus Kommune kan findes på hjemmesiden. Denne kan med 

fordel læses igennem af nye medlemmer. 

Vejledningen ligger på hjemmesiden, men bør være et link i stedet for. 

Formalia ift. tavshedspligt, mødefrekvens osv. præsenteres. 

SFO-forældrerådet er forpligtet gensidigt overfor skolebestyrelsen ift. beslutning om strukturelle 

ændringer, og i tråd med dette er der lavet en samarbejdsaftale. 

 

Julearrangement den 24. november 

- Evaluering af arrangementet 

- Drøftelse af hvordan vi som forældre oplever arrangementet.  

- Hvad gik godt? Hvad kan optimeres? 

Det var ikke så kaotisk, som det hidtil har været. Det var hyggeligt og roligt. 

Godt med æbleskive-boder flere steder, så der var mindre kø. 

Godt at der var også var noget udenfor, gløgg, sang mv. 

Oplevelse af at sangopvisningen/børnekoret udenfor blev forstået som en afslutning. Kan børnekoret 

rykkes, så det bliver planlagt som en afslutning på julearrangementet? På den anden side vil et senere 



tidspunkt måske give mere trætte børn/konflikter. Eventuelt bør sluttidspunktet for arrangementet flyttes 

til tidligere. 

Højtalere på børnekoret ville være en god ide, samt undersøge muligheden for en form for scene, så alle 

kan se børnekoret. 

Overvejelser om at åbne op for at 0. klasserne kan blive i 0. lokalerne, så de ikke bliver ”rodløse”. 

Hjælp fra forældrene gjorde, at pædagogerne kan deltage på en anden måde. 8-10 frivillige forældre var 

passende, da det gjorde det muligt at skiftes til at stå i boden og være ude og opleve julearrangementet 

med børnene. 

Manglede kaffe – stor opgave, men det ville måske opfordre flere forældre til at sidde og snakke sammen. 

Mange havde glemt lys og bund. Man kan eventuelt lave lys som en aktivitet i SFO i tiden op til 

julearrangementet, så alle børn har et lys? Der kan på forhånd laves en reserve af papstykker til dem som 

har glemt bund. 

3120 æbleskiver og 38 liter saftevand blev solgt. 

 

Budget v/Benny 

- Benny gennemgår budgettet 

Repetition fra sidst. 

Forventet resultat: Ikke underskud, men et lille akkumuleret overskud, dog er regnskabsåret ikke lukket 

endnu. 

Der er overført et lille overskud fra sidste år (2021). 

Hovedpunkter: Der er justeret, så der ikke er underskud i forbindelse med organiseringen. Samtidig er der 

afsat penge til etablering af legeplads. 

 

Wrap up fra sidst 

- Resultat af telefonpolitik på Tranbjergskolen, og hvori SFO telefonpolitik også indgår. 

Christian har givet vores feedback til skolebestyrelsen, og den nye samlede telefonpolitik er godkendt og 

lagt op inden længe. 

 

- Ansættelsessamtalerne den 16. januar. 

Feltet var snævert, men der er nu ansat en god og kvalificeret kandidat. 

 

 

 



”Tossede” torsdage 

- Nu er det sat i gang igen – 0. klasser er med. Hvordan har vi oplevet opstarten af det? 

De små skal bruge mere tid til at forstå, hvad der skal ske end de store. 

De store skal gives et ansvar i forhold til at hjælpe de små.  

Idé: 0. og 3. kører parallelt, så de er sammen med deres storemakker. 

Fritidsaktiviteter starter typisk kl. 16:00, hvorfor ”tossede torsdage” bør slutte 15:30. 

De store kommer ikke eller går hurtigt hjem.  

Skal konceptet revurderes? 

Skal hver station kun besøges én gang for at beholde nyhedsværdien i det? 

Bør der være tilmelding? Med det formål at holde børnene der i hele tidsrummet. 

Pædagogerne kan lave peptalks i de enkelte klasser. 

Planlægningsmæssigt for forældre kan det være svært at holde styr på, at det er hver anden torsdag. En idé 

kunne være at samle det mere, lidt ligesom en emneuge, fx Fantastiske Februar. 

 

Overgang til klub  

- Besøges klubben inden sommerferien? 

- Tilmelding til klub? 

- Hvad plejer man at gøre fra SFO’ens side for at skabe en tryg overgang?  

- Og sælge tilbuddet til så mange som muligt? 

Klubben står for formidlingen af tilbuddet. 

Klubben besøges sædvanligvis flere gange i foråret. 

Pædagogerne taler med børnene om det i klasserne. 

Der er overleveringssamtaler mellem SFO og klub. 

Skiftet fra SFO til klub er 1/8. 

Der arrangeres informationsaften fra klubbens side lige før sommerferien. 

De første 14 dage hentes de i store skolegård og følges derover. 

Der plejer at være stor tilslutning til klubben. 

Det er vigtigt, at vi som forældre bakker op om tilbuddet – klubben er sjovest, når der er stor tilslutning. 

 

 



Kommende punkter til dagsorden den 26. april 

Jette efterspørger punkter til dagsordenen 14 dage før mødet. 

 

Feedback på undersøgelse på Tranbjergskolen – sæt X 14. marts. 

 

Andet 

Rettelser til hjemmesiden: 

Anne Mathiasen slettes på hjemmesiden, da hun har meldt sig ud af forældrerådet. 

Sarahs navn skal ændres til Sarah Kragh Caprani. 

Solveig har kun Christine i 0.E, hvor Frederik 3.A bør slettes i parentesen. 

 

Vejledning til arbejde i SFO-forældreråd i Aarhus Kommune bør rettes til et link. 


